

[Text]

Mr. Gillespie: You are quite right. It is a very important . . .

An hon. Member: The court fired him!

Mr. Crowe: . . . and I would not want to pretend to have been doing so for fear of being involved in contempt of the Supreme Court of Canada.

• 1130

But the number for proven reserves in the Delta that has been used, I believe, in the hearings for proven reserves. I will, perhaps, ask some member of the Board's staff to comment, but as of the last time I saw it the proved reserves in the Delta were somewhere in the vicinity of 5 trillion cubic feet.

Mr. Douglas (Nanaimo-Cowichan-The Islands): May I ask then, Mr. Crowe, if that is an increase from the 4 trillion cubic feet which was, I think, the last figure given to us by the Board?

Mr. Crowe: I said 5 trillion because the number that has been given from time to time is between 4 and 6 trillion. Whether it is closer to 4 trillion than to 5 trillion, I certainly would not want to argue at this point.

Mr. Douglas (Nanaimo-Cowichan-The Islands): May I ask then if the figure which has been given previously as to the amount of gas necessary to make the line economically viable still stands at 15 to 20 trillion cubic feet?

Mr. Crowe: It depends there which . . .

Mr. Gillespie: I am intervening here because, as Mr. Crowe has made very clear to us, he is not a member of the panel that is hearing these applications. I do not know whether there is any other member of the Board who is a member of the panel who could speak to that.

Mr. Crowe: There is no panel member, but perhaps a senior staff member who is following it could comment just on the facts that have come before the hearing without any impropriety. Mr. Gilmour, do you think you could come up?

The Chairman: Mr. Gilmour, would you be good enough to identify yourself please when you come forward and your position?

Mr. Lloyd Gilmour (Director General of Operations, National Energy Board): Yes, my name is Lloyd Gilmour.

Mr. Douglas (Nanaimo-Cowichan-The Islands): I hope, Mr. Chairman, the technological difficulties are not going to be charged against my time.

The Chairman: Would you move to the next one, Mr. Gilmour? I am afraid that microphone does not work.

Mr. Gilmour: The explicit evidence on supplies and reserves in the Mackenzie Delta will not come before the Board until the final phase of the hearings in the Spring of 1977. The numbers which have been put before the Board at the moment on proven and probable, the split between proven and probable is between 6 and 7 trillion cubic feet at the moment.

[Interpretation]

M. Gillespie: Vous avez raison. C'est un point très important . . .

Une voix: Le tribunal l'a congédié!

M. Crowe: Je ne peux prétendre l'avoir entendu, je risquerais d'être accusé d'outrage à la Cour suprême du Canada.

Mais je pense que le chiffre représentant les réserves assurées dans le Delta a été mentionné au cours des audiences sur les réserves assurées. Je demanderai peut-être à l'un des membres de l'Office de commenter sur ce point; quoi qu'il en soit, la dernière fois que j'ai vérifié, cela représentait approximativement 5 trillions de pieds cubes de réserves assurées dans le Delta.

M. Douglas (Nanaimo-Cowichan-Les Îles): Je pense que le dernier chiffre fourni par l'Office était de 4 trillions de pieds cubes. J'aimerais demander à M. Crowe si cela représente une hausse par rapport à ce chiffre.

M. Crowe: J'ai mentionné 5 trillions parce que le chiffre que j'ai entendu mentionner de temps à autre varie de 4 à 6 trillions. Quant à savoir si c'est plus ou moins 4 ou 5 trillions, je ne me sens pas prêt à discuter ce point.

M. Douglas (Nanaimo-Cowichan-Les Îles): On nous avait dit qu'il faudrait de 15 à 20 trillions de pieds cubes de gaz pour rendre la ligne économiquement rentable. J'aimerais savoir si ce chiffre tient toujours.

M. Crowe: Cela dépend de quel . . .

M. Gillespie: Permettez, M. Crowe ne fait pas partie du panel qui entend ces demandes, et il nous l'a indiqué très clairement. Je me demande s'il y a un autre membre de l'Office qui soit aussi membre de ce panel et qui pourrait nous en parler.

M. Crowe: Il n'y a aucun membre du panel, mais peut-être qu'un des cadres qui assiste à l'audience pourrait sans commettre d'impair nous parler des faits qui se sont produits auparavant. Monsieur Gilmour, seriez-vous prêt à le faire?

Le président: Monsieur Gilmour, ayez l'obligeance quand vous prendrez la parole de vous présenter et d'indiquer votre poste.

M. Lloyd Gilmour (Directeur général des opérations, Office national de l'énergie): Volontiers. Je m'appelle Lloyd Gilmour.

M. Douglas (Nanaimo-Cowichan-Les Îles): J'espère, monsieur le président, que ces difficultés techniques ne diminueront pas le temps qui m'est imparti.

Le président: Pourriez-vous prendre l'autre micro, monsieur Gilmour? Je pense que celui-ci ne fonctionne pas.

M. Gilmour: Les preuves concrètes relatives aux réserves qui se trouvent dans le delta du Mackenzie ne seront pas présentées à la Commission avant la dernière étape des audiences au printemps prochain. A l'heure actuelle, le chiffre présenté à la Commission représentent les réserves assurées et les réserves probables varie de 6 à 7 trillions de pieds cubes.